
Csillagok háborúja 

A nyár fő sporteseménye az olimpia mellett a labdarugó Eb lesz. 

Június 8-án (micsoda véletlen, az utolsó tanítási napon) a házigazda lengyelek 

mérkőznek meg Görögországgal, és ekkor rajtol el az a mezőny, amelyet mi, 

magyarok hosszú évek óta csak tátott szájjal figyelünk. Mert a magyar válogatott 

1972 óta nem képviseltette magát a kontinenstornán.  Ugyan minden 

selejtezőkörnek nagy reményekkel vágunk neki, sőt, olykor egy bravúr is belefér, a 

végén mindig csak a hátát nézzük riválisainknak. Némi reménysugár lehet, hogy a 

lengyel-ukrán rendezésű idei torna az utolsó, amely 16 csapattal vág neki a 

küzdelmeknek, ugyanis a következő sorozatnál már 24 csapat kvalifikálhatja magát 

a csoportkörbe. A magyar válogatott egyébként az 1960 óta, 15 alkalommal 

megrendezett verseny csoportküzdelmeibe kétszer jutott be, legjobb eredménye egy 

bronzérem. 

A végső győzelemre legtöbbször Németország volt képes, szám szerint háromszor, 

míg két győzelmet mutathat fel eddig Spanyolország és Franciaország. Apropó, 

Franciaország: A 2016-os kontinenstornának a franciák adnak otthont. 

 A csoportok böngészésekor több kérdés is felvetődik, amelyek miatt érdemes lesz 

követni az eseményeket. Ilyen például Dánia szereplése, akik könnyen lehet a 

halálcsoportba kerültek, hiszen Hollandia, Németország és Portugália is a torna 

esélyesének számít. Érdekes lehet még, hogy Ukrajna és Lengyelország tud-e élni 

majd az ölükbe pottyanó lehetőséggel, illetve számomra Írország részvétele is 

meglepetésként hat. Ilyen tekintetben pedig érdekes lehet, hogy melyik válogatott 

vállalja magára a meglepetéscsapat szerepét. 

A végső győztes viszont egyelőre megjósolhatatlan, Anglia szereplése a 

legnagyobb kérdés az egész mezőnyben, hiszen nem tudni, hogy Roy Hodgson 

milyen elképzelésekkel, és legfőképpen milyen sikerrel kezdi meg válogatottbeli 

szereplését. Egyértelmű esélyes a 2012-es világbajnok Spanyolország, akkori 

ellenfele, Hollandia pedig megérezve a győzelem ízét talán a nyár végére felülhet 

Európa trónjára. A szakemberek Németországot is a legnagyobb esélyesek közé 

sorolják. A portugál csapat nagy kérdése, hogy mennyire tud építeni a világ egyik 

legjobb labdarúgójára, Cristiano Ronaldóra, hiszen ha megfelelő társakat kap maga 

mellé akkor akár győzelemre is vezetheti a portugál nemzeti csapatot.       A.M. 
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Mit hoz a 2012-2013-as tanév? 
 

Ebben a tanévben sok téves információ keringett arról az iskolán belül, 

hogy vajon jövőre milyen változások lesznek az iskolával kapcsolatban. 

Felvettük a kapcsolatot Dr Blahó János főigazgató úrral és egy interjúban 

próbáltuk nektek összefoglalni a jövőre vonatkozó változásokat.  

Riporter: Azt hallottunk, hogy az iskola állami felügyelet alá kerül az 

önkormányzati helyett. Hogyan érinti ez az iskolát? 

Dr.Blahó János: Az új köznevelési törvény azt szabályozza, hogy az 

oktatás állami feladat. Viszont továbbra is lehet oktatási feladatot ellátni jogi 

személyeknek és magánszemélyeknek is, természetesen így egyházaknak, 

alapítványoknak. De maradhat fenntartásban az adott települési önkormányzatnál 

is, ha ezt a pénzügyi források lehetővé teszik. A törvény kerettörvény, ezt azt 

jelenti, hogy a megjelenő rendeletek azok, amik a konkrét lépéseket konkrét 

időszakokban meghatározzák. Jelen pillanatban itt tartunk, ez az, ami sajnálatosan 

elég komoly bizonytalanságot eredményez. 

R: Az OrosCafén megjelent egy cikk, ami arról szól, hogy a Szegedi 

Tudományegyetem gyakorlóiskolája lehet a Táncsics szeptember elsejétől. Erről 

milyen információ tudható? 

Dr.B.J.: Egy gyakorló iskola státusz elnyerése nagyon komoly dolog, 

tehát folyamatosan folyik erről a  tárgyalás. A rezidens iskolai szerződés már 

lehetővé teszi azt, hogy a szegedi egyetemen tanuló diákok itt a Táncsicsban 

tanítási gyakorlatokat végezzenek, ez már nem új keletű. Viszont a gyakorlóiskolai 

státusz elnyerése megint egy komoly kihívás és feladat, tekintettel arra, hogy nem 

csak a köznevelés, közoktatás, hanem a felsőoktatás is átalakult. Ez azt jelenti, 

hogy a szegedi egyetemet a dél-alföldi régió tudáspólusaként nevezi meg a 

felsőoktatás. Ebben az esetben is a források és a feladatarány határozza azt meg, 

hogy milyen struktúrát alakít ki az egyetem. Biztos, hogy e tekintetben is komoly 

változások lesznek. Az a lépés, hogy hogyan és miképpen változik majd a gyakorló 

iskolák rendszere a régióban, még nem tudható.  



A horoszkópot kezdetekben az emberek csak a háborúk kimenetelének 

megjósolásához és az ország vagy nép sorsának kiderítéséhez használták és később 

korlátozódott le az egyén szintjére is. Igazi virágkorát az asztrológia és 

horoszkópkészítés napjainkban éli. Szinte minden formában elérhető: napi 

horoszkóp, heti horoszkóp, havi horoszkóp, éves horoszkóp, szerelmi horoszkóp, 

egészség horoszkóp, babahoroszkóp, üzleti horoszkóp, vércsoport horoszkóp, 

szépség- és frizurahoroszkóp és még sorolhatnám ezt a kimeríthetetlen tárházat. 

 Arról, hogy az asztrológia egy valóban hiteles tudományág, arról a 

vélemények erősen megoszlanak. Egyesek szerint a horoszkópok igazságtartalma 

egyenlő a nullával. Az asztrológusok több ezer éve hangoztatják, hogy a bolygók 

mozgása befolyásolja az ember életét, de ezt semmilyen tudományos bizonyíték 

nem támasztja alá. Tény, hogy egyes jóslatok igaznak bizonyultak, sőt egyes 

emberek viselkedése, személyisége megegyezik az ő csillagjegyének általános 

jellemzőivel. Persze mindig lesznek szkeptikusok, akik szerint semmi összefüggés 

nincs a csillagjegyek és a jellemvonások között, de mégis sok elkötelezett hívője is 

van a horoszkópoknak és az asztrológiának.    Ny.J.  
 

 

Egyperces 

(Örkény stílusában) 

 

  Egy Tihany utcai lakos, bizonyos G. András idegesen rohant át a zebrán 

ezzel félrelökve néhány várakozó gimnazistát, majd a Hajdú utcán befordulva 

betért a sokemeletesek közé. A sikátorban találkozott egy fekete macskával. Épp 

evett valamit, ami valószínűleg az alsó szomszéd tegnapi partijáról ottfelejtett pizza 

maradéka lehetett.  

G. András megállt egy pillanatra, életében először elméjében isteni szikra 

pattant, ami lehetővé tette, hogy elgondolkozzon az emberi élet értelméről. 

A macska közben befejezte az utolsó falatot is, G. András pedig 

szerencsétlenségére tüsszentett egyet. Az állat ettől megijedt és nekiiramodott a 

Hajdú utca felé. 

Így történt hát, hogy G. Andrást nagyszerű gondolatai és egy kóbor 

macska is faképnél hagyta.      M.N. 

 

 
Idézet: 
 
„Az Élet egy olyan játszma, amelyben az összes esélyünket felhasználva értjük 
meg a szabályokat”    V. E. 
 
 
 

Dr. B.J.: Mi nagyon szeretnénk, hogy ez a hajó ne szakadjon szét olyan 

értelemben sem, hogy lesznek, akik  tudják, fölfogják, hogy milyen lehetőségek 

előtt állnak és élnek vele, kiválóan teljesítenek. És lesznek, akik alapvetően nem a 

képességük, hanem a lustaságuk miatt nem akarnak majd velünk jönni. Bízom 

benne, ez nem okoz majd komoly feszültséget a hétköznapokban. Meg kell értenie 

mindenkinek, hogy az egyéni sikeresség alapvetően az, ami a diák fejében  és 

lelkében van! 

       M.N. 

Az év diákja 

 
Április 14-én került megrendezésre a Táncsics-nap. Idén a mi 

szavazatainknak köszönhetően két diáktársunk kapta meg az „Év diákja” nevű 

díjat. 

Szántai Márk 4 éve tanulója iskolánknak. Idén ballagott a 12.A osztályból. 

Megkeresésünkre elmondta, hogy minden évben kitűnő tanuló volt, de a sikerért 

elég keményen megdolgozott. Vannak tantárgyak, amik könnyebben megmaradnak 

neki, például az irodalom, történelem, de a fizikára és a biológiára több időt kell 

szánnia. Márk két előrehozott érettségit is tett, földrajzból és angolból, és több 

versenyen is szépen szerepelt, többek között Kazinczy-érmet is kapott. 

A kötelező órákon kívül magyar és történelem emelt fakultációkra is járt.  

A sok tanulás mellett még a hobbijaira is jut ideje. Nagyon szeret túrázni és 

kirándulni; talán ez is hozzá segítette őt a földrajz érettségihez. Mindezek mellett 

Márk rendszeresen fut és kezdő szinten még fotózgat is. Nagy gyűjtője a vonat- és 

busz jegyeknek, tehát ha van pár felesleges tömegközlekedési jegyetek, Márk 

szívesen fogadja. 

Mikor a továbbtanulásról kérdeztem igen határozott választ kaptam, főleg az 

egyetemmel kapcsolatban. Márk történelem vagy magyar tanár szeretne lenni. Az 

egyetemek közül Szegedet részesíti előnyben. 

Márk az olvasóink számára a következőt tanácsolja: „Fontos a kitartás és a 

szorgalom. Ha az emberek szeretnének valamit elérni az életben, akkor azért 

keményen küzdeni kell, de a munka meghozza a gyümölcsét.” 

Márknak további sok sikert kívánunk az életben és köszönjük, hogy megosztotta 

velünk a gondolatait 

Szállási Bence már 7 éve koptatja iskolánk padjait /8-asként. 

Beszélgetésünk során elmondta, hogy 9.-ig volt kitűnő, ám a többi évet is nagyon 

szép eredménnyel zárta. Több különórára is jár, többek között angolra. A sokak 

számára „Szálka” becenévvel ismert fiú fizika, biológia és kémia fakultációra is jár. 

Minden évben indul biológia versenyeken, tavaly és idén az OKTV-n is szépen 

szerepelt. A biosz versenyek mellett a fizika versenyeken is nagy sikerrel vesz 

részt. Bence nem régen volt nyelvvizsgán angolból, amit remélhetőleg sikerrel 

teljesített.   

A tanulás mellett rengeteget sportol. Szeret focizni és sokat fut a szabadidejében. 

Rendszeresen találkozik a barátaival kikapcsolódásképpen. Mint az átlagos 



 

fiatalok, ő is internetezik, amikor teheti. Ám Bence az olvasást is hobbinak tekinti. 

Az ismert fiú szerencsére mindenkivel megtalálja a közös hangot, így rengeteg 

barátja van. Jó kommunikációs képességének köszönhetően az életben is könnyen 

megállja a helyét. Talpraesett és a lányokat is hamar leveszi a lábukról… de 

hölgyeim csak óvatosan, Szálkának már van barátnője! 

Bencének sok sikert kívánunk az elkövetkezendő évhez, az érettségihez, és 

köszönjük, hogy időt szánt ránk.   Sz.J. 
 

 

Az év diáklánya 

 
A Táncsics-napon az év diákja cím mellett díjazták az év legkiemelkedőbb 

diáklányát is. Idén Rési Zsófia érdemelte ki ezt a jutalmat kemény munkájáért. Vele 

beszélgettem, és ez által bepillanthattam a „kulisszák mögé”.   

 

Riporter: Számítottál arra, hogy te leszel az év diáklánya? 

Rési Zsófi: Néha megfordult a fejemben, hogy én lehetek. De ez még 

nagyon az év elején volt. Utána viszont annyi munka volt a pártválasztással 

kapcsolatban, hogy nem volt időm ezzel foglalkozni. Viszont nem sokkal a 

Táncsics-nap előtt mondta valaki, hogy az ő osztályuk rám szavazott, és ekkor 

gondoltam rá újra, hogy esetleg van rá esélyem. 

 

R: Mekkora elismerésnek tartod ezt? 

R. Zs.: Először is érdekesnek, mert nem gondolom úgy, hogy túl sokan 

ismernek a suliban. De természetesen nagyon jól esett, mert a diákság döntése volt 

ez, nem pedig a tanároké vagy a zsűrié. Éppen ezért nagy elismerésnek tartom, de 

nem tudom összevetni a korábbi díjakkal, amiket kaptam, mert egy versenyen 

inkább szakmai szempontok alapján értékel a zsűri. Sok gratulációt kapok, mert 

megjelent a helyi újságban is, bár ez nekem kicsit furcsa, mert pl. az országos 

versenyek eredményeit nem közlik, így azokért nem kapok gratulációkat. Pedig 

azokat is nagy eredménynek tartom. 

 

R: Véleményed szerint kinek köszönheted még? (magadon kívül) 

R. Zs.: Nyílván azoknak, akiknek eszükbe jutottam.  Illetve ehhez szükség 

volt arra is, hogy versenyeken vegyek részt, így az összes tanáromnak köszönettel 

tartozom, akik segítettek az eredményeim elérésében. 

R: - Köszönöm a beszélgetést! További szép eredményeket kívánok!  

 K.L. 

 

 

 

 

Horoszkópok: Hitek és Tévhitek 

Az asztrológia az emberiség egyik legősibb tudománya. Minden napjainkig 

megismert civilizációban fontos szerepe volt és ma is sokan művelik, de vajon 

mi az eredete és mennyire hihetünk benne. 

 Az asztrológia jelentése „csillagtudomány”, a szó görög eredetű. A 

tudomány több évezredet átívelő megfigyelésekből alakult ki. Tudósok és bölcsek 

több generációinak megfigyelése hozta azt az eredményt, hogy összefüggést véltek 

az égitestek kölcsönös helyzete és az emberek jelleme, viselkedése és életük 

alakulása, egyes sorsdöntő események között és nemcsak mint egyénnek, hanem 

összességében az egész társadalomnak az alakulásában.  

 A nyugati kultúrákban a közel-keleti asztrológia terjedt el, de a Távol-

Keleten, a rendszerükben ugyan hasonló, de mégis lényegesen eltérő kínai 

asztrológiát veszik alapul.  

 

          
      A kínai horoszkóp                            A közel-keleti horoszkóp 
 

 Ha néhány évezredet ugrunk vissza a történelemben, akkor 

megtudjuk, hogy már a sumérok is hatalmas asztrológiai tudással rendelkeztek, 

amit számos fennmaradt írásos emlék és régészeti lelet támaszt alá. A horoszkópok 

készítése az uralkodóhoz közelálló papok és főméltóságok feladatköréhez tartozott. 

 Mikor az akkádok Kr.e. 2350-ben meghódították a Sumer Birodalmat, 

akkor a felbecsülhetetlen értékű asztrológiai ismerettárat lefordították a saját 

nyelvükre, bár igaz, hogy az akkádok Nap, Hold és Vénusz imádók voltak, azért 

figyelembe vették a többi planéta helyzetét is a Szaturnusszal bezárólag, sőt igen 

pontosan előre tudták jósolni a hold- és napfogyatkozások pontos időpontját.  

 Kr.e. 540-re megszületett az az elmélet, amely az ekliptikát 12 db 

30°-os egységre osztotta fel és nem sokkal ezután az ókori görögök voltak az elsők, 

akik megbizonyosodtak arról, hogy a Nap és a bolygók állása kihatással van az 

emberek életére és meghatározza az emberek jellemét az, hogy milyen csillagjegy 

alatt születtek. Erre a megállapításra jutottak az aztékok, egyiptomiak, toltékok, 

maják, indiaiak és a kínaiak is.



Cave Story 

(jp. Doukutsu 

Monogatari) 

A cave story egy 

japán fejlesztésű 2D platfrom 

akció-kaland játék. A fő 

fejlesztő: Daisuke "Pixel" 

Amaya jóvoltából 

megismerhetjük ezt az 

izgalmas és nagyszerű 

számítógépes játékot. 2004-

ben készült el az eredeti pc-s 

verzió, de azóta rengeteg 

platformra kiadták, sőt, több 

remake is készült, de sajnos 

ezek csak Wii-re és 

NintendoDS-re. Megjelenése 

óta rengeteg külföldi figyelmet 

felkeltett, legalábbis a 

játékosok szemében. Itthon 

annyira nem híres, talán mert 

sajnos még nem készült 

magyarítás. 

A főhős egy sápadt 

bőrű, piros ruhás fiatalember, 

aki elvesztette az emlékezetét, 

és egy furcsa 

barlangrendszerben ébred. Egy 

kis felfedezés után egy  

furcsa faj a mimiga faluba 

kerül, ahol érdekes információt 

kap egy bizonyos Doctorról, 

aki elrabolja a mimigákat a 

faluból. Ezután megismeri a 

Toroko nevű Mimigát, akit a 

szeme láttára rabolnak el a 

Doctor emberei, ő pedig 

elhatározza, hogy megmenti. 

Az események innentől kezdve 

folyamatosan bonyolódnak. 

Sok világ kerül hősünk szeme 

elé, aminek szörnyeivel kell 

megküzdenie, újabb és újabb 

fegyvereket, valamint 

fejlesztéseket szerezve, és 

ahogy egyre mélyebbre kerül, 

egyre több barátot és 

információt szerez, és a 

helyzet is egyre és egyre 

bonyolultabbá válik. 

A játék viszont nem ér véget a 

klasszikus legyőzzük a 

főellenfelet és vége a játéknak 

címmel, mint a régi játékok 

többsége. Három különböző 

vég is van. Az első a játék 

közepénél, ahol feladhatod a 

küzdelmet. A másik kettő 

elérése már sokkal nehezebb, 

és csak az utolsó nevezhető 

igazán jó befejezésnek, ahhoz 

viszont sok rejtett dolgot meg 

kell találni és minden 

lehetőséget kiaknázni. 

Dióhéjban: Ez egy 

nagyon jó játék, akik szeretik a 

retro játékokat, vagy a 

platformos lövöldözős 

játékokat, azok próbálják ki és 

nem lesz okuk panaszra. 

Főleg, mivel a játék japán 

fejlesztésű, jó kis kihívás lesz 

elérni a legeslegjobb 

befejezést, és aki ezt megteszi, 

az mosolyogva vállon 

veregetheti magát, mert 

megmentett egy világot a 

borzalmaktól. A játék 

legutolsó szakaszán (ha 

mindent jól csináltál), még lesz 

egy lehetőséged, hogy adj 

magadnak egy igazi kihívást, 

de ezt majd te magad 

meglátod. Sok sikert! Ny.Á. 

 

Könyvajánló 
Jane Austen: Büszkeség 

és balítélet 
A könyv öt fiatal lány 

férjkeresését meséli el. Az 

írónő az öt lány közül kettőre 

fektettet inkább nagyobb 

hangsúlyt. Elizabeth-re az éles 

nyelvű és jó eszű lányra és a 

derűs és gyönyörű Jane-re. 

Amikor új szomszéd költözik a 

faluba, Mrs. Bennet eldönti, 

hogy valamelyik lányát 

hozzáadja. A falu egy bált 

rendez az új szomszéd 

tiszteletére, ahol Mr. Bingley-t 

és Jane-t bemutatják 

egymásnak mondhatni első 

látásra egymásba szeretnek. 

Elizabeth pedig 

megismerkedik Mr. Darcy-val, 

akivel nem indul felhőtlenül a 

kapcsolatuk. Mondhatnám úgy 

is, hogy elmennek a szerelem 

mellett, és csak akkor ismerik 

fel azt, amikor reménytelennek 

tűnik a helyzet. Az író 

lebilincselő stílusa és a 

kapcsolatok buktatói ma is 

élvezetessé teszik a regényt az 

olvasó számára. T.E. 

 

Zeneajánló 
Anti Fitness Club: 

Metamorphosis 

      „Lesz, ami lesz” 
A zenekar már több éve együtt 

zenél, eddigiekben pop, emo 

és punk-rock  zeneirányzatban. 

De most egy kis változás lépett 

életbe. Metamorphosis című 

lemezükön ezt is 

meghallhatjátok. Tomi az AFC 

frontembere egy zongora 

beszerzésével próbálja meg 

változatosabban felcsendíteni a 

zenéjükben előforduló 

dallamokat. Május 19-én 

PeCSa Music Hall-ban a 

lemezbemutató keretén belül 

megnézhettétek, hogy milyen 

változásokon ment át az AFC. 

Az új albumon szereplő dalok 

között megtalálható a „Lesz, 

ami lesz” című  szám  is, 

amelyhez talán az együttes 

hamarosan új klippet is forgat. 

A címből következtetve már 

azt is kitalálhatjuk, hogy miről 

szól ez a dal. Sokszor voltak 

nehéz döntések és ezek közül  

választani is nehéz volt. Van, 

hogy csak hagyni kell a 

dolgokat, hogy menjenek 

maguktól. Vagy ahogy ők 

mondanák: „ Úgy még 

sohasem volt, hogy sehogy 

sem lett volna”.  Sz.P. 



   
 

Filmajánló 
Ilyen a formám 

R.:Alan Poul 

Fsz.: Jennifer Lopez, 

Alex O’Loughlin 
Elpazarolta legszebb éveit 

Zoe, de nem találta meg a nagy 

őt. Már vészesen ketyeg a 

biológiai órája és férfi híján 

Zoe a mesterséges 

megtermékenyítés mellett 

dönt. De amikor kilép a 

rendelőből, egy érdekes 

esemény folytán találkozik 

Stennel. Zoe rájön, hogy 

mindig ilyen férfiről 

álmodozott, mint Sten. 

Egyetlen gondja ezzel, hogy 

Sten semmit nem tud a 

terhességéről, amikor pedig 

elmondja, a férfi nem fogadja 

valami jól. Egy nem várt 

esemény azonban lavinát indít 

el a kapcsolatukban. Ha tudni 

szeretnétek, mi lesz a történet 

folytatása, nézzétek meg a 

filmet!   T.E.-Sz.P. 
 

Husky 
Ahogy a megjelenése is 

mutatja, a husky kutyafajta 

északról származik, 

pontosabban Szibériából. 

Gyönyörű fajta, közkedvelt és 

sokan akarnak ilyen kutyát, 

azonban nem számítanak 

sokan arra, hogy a husky nem 

szobakutyának való faj. Mivel 

eredetileg is munkakutyának, 

szánhúzásra tenyésztették ezért 

lakásban nem tartható fajta. 

Hajlamos a rombolásra. 

Jellemére önálló és makacs, 

ezért nehezen tanítható. 

Emberfüggő és idegenekkel is 

barátságos. Meleget, hideget 

jól viseli, viszonylag 

igénytelen. 

A kan husky 20-27 kg is lehet, 

míg a szuka csak 16-23 kg. 

Átlagosan 14 évig élnek.  

A tévhittel ellentétben, ha 

mindenki egymás mellé tesz 

egy képet egy huskyról és egy 

képet egy farkasról láthatja, 

hogy ez a fajta valójában nem 

hasonlít a szürke farkasra. A 

filmekben is többnyire cseh-

szlovák farkaskutyák 

szerepelnek. Sz.Zs. 
 

 

 
 

 

Szőke nős viccek        

1: -  Mi történik, ha két szőke 

nő egymás felé szalad?    

     - Összetörik a tükör!        

2: - Mire vár a szőke nő a 

fürdőkádban?     

     -  Hogy a meleg vízcsap 

zöldre váltson!                                                                                                                                                                                   

Faviccek 

    1:  - Miért sír az ajtó? 

         - Mert becsapták! 

 

 

2:  - Mondj egy ősfaviccet!                  

      - Reccs!     

  K.K. 
                

                                     

Életbölcselet 
Sok ember úgy van, 

hogy már a cím alapján 

ítélkezve, ezekre a sorokba 

nem is pazarolja a drága idejét 

pedig nagyon is kellene. 

Ugyanis az emberek nagy 

arányban úgy vélekednek az 

életfilozófiáról, mint a 

kitalációkról és az 

okoskodásokról. Ez nem így 

van. Higgyétek el, hogy a mai 

stresszes életet meg lehet 

változtatni és ez nem is olyan 

nehéz dolog, mint amilyennek 

hangzik. Mindössze pozitívan 

kell hozzáállni mindenhez és a 

jót keresni, nem pedig a 

rosszat és a fájdalmat! Ha ez 

minden emberben alapvetően 

meglenne és működne a 

gyakorlatban is, akkor nem itt 

tartana a világ és nem azon 

gondolkoznánk, hogyan is 

tudunk egymásnak jobban és 

jobban ártani! 

Próbálj meg így élni és jobb 

lesz az életed!  

Köszönöm, hogy 

végigolvastad és szántál rá pár 

percet! K.K. 
 

                               



R: Jövőre lesznek-e új tagozatok?  A mostani tagozatokon belül lesz-e 

változás? 

Dr. B.J.: Ez eldőlt abban a pillanatban, amikor az iskola beiskolázási 

tervét leadta, hogy miképpen hirdette meg a felvételi eljárást - ezt törvény írja elő -  

és ez meg is mutatja, hogy milyen képzési szerkezete van illetve lesz az iskolának.  

Az biztos, hogy az ezen belül induló speciális és tagozatos osztályokban egyre 

inkább intenzívebbé kell tenni egyrészt az emelt szintű érettségi vizsgára való 

sikeres felkészítését a tanulóknak - ez egyenes út az egyetemre - a másik, hogy 

minél többen nyelvvizsgát szerezzenek, a harmadik kiemelt területe pedig a 

természettudományos képzés. Hiszen látható a felsőoktatási törvényből, hogy 

ennek a megújítását tűzte ki az oktatási kormányzat és az egyetemek is ezeket a 

tanszékeket szervezik, olyan formában újítják meg, hogy versenyképes tudást 

kapjanak majd a leendő egyetemisták. Tehát nekünk erre kell felkészülni és 

örömmel mondom, hogy a szegedi egyetemmel közösen speciális, egyedi 

tanterveket dolgoztunk ki, amely illeszkedik az egyetemi képzéshez. 

A másik fontos eleme pedig az, hogy óraszámban is van egy plusz lehetőség. Ez az 

úgynevezett tehetségprogram, amit Orosháza város önkormányzata tizennégymillió 

forinttal támogat egy évben. A program különlegessége, hogy vendégtanárok, 

egyetemi oktatói is tanítanak. Azt is hozzá szeretném tenni, hogy folyamatosan 

történik a tanagyag-tartalmak megújítása, a feltételrendszerek bővítése, most is 

beadunk egy háromszázötven milliós pályázatot azért, hogy egyre 

gyakorlatorientáltabb legyen a képzés. Nagyon fontos elem az is, hogy meg 

kívánjuk teremteni a középiskolai szakkollégiumi programot, ami illeszkedik az 

egyetemi szakkollégiumi rendszerhez, és ebben egy ösztöndíjrendszert kívánunk 

létrehozni a jó tanulók számára, reményünk szerint majd a hátrányosabb helyzetű 

tanulók számára is. Jó néhány eleme már megvan. Ilyen az iskolai alapítványi 

díjrendszer, az ezereurós kreatív osztályközösségi díj is, és ugyancsak ilyen az 

Öregdiák Baráti Kör Vinculum Közhasznú Egyesületének azon díjai, amelyek az 

eredményeket és az innovatív munkát ismerik el.  

R: Hogyan folytatódik a tehetségprogram ősztől? Várható-e új forma? 

Dr. B.J.: Azt gondolom, hogy ez a félév tanuló félév volt. A tapasztalatok 

alapján továbblépünk. Meggyőződésem egyébként, hogy nem volt rossz indulásnak 

sem. Annyit mindenképpen hozzá szeretnék tenni, hogy a tanulók munkájának 

segítése végett belép egy tanulás-módszertani blokk, pedagógiai, pszichológiai 

szakemberek fogják ezt segíteni. Nekünk abba az irányba kell menni, hogy a 

tanítványok sikeresen haladjanak: az általános iskolások a középiskolába, a 

középiskolások az egyetemre. Nekünk az egyetem elvárásaihoz kell igazítanunk a 

tartalmi megújítást. Én azt szeretném, ha a tehetségprogramban nem a 

hagyományos formális kerethez ragaszkodna a tanár és a diák, hanem együtt 

dolgoznának egy projekten, ahol a diákok kutatnak, mérnek, kísérleteznek, 

megtanulják ezeknek az eredményeknek a kiértékelését, jártasságot szereznek az 

eszközhasználatban, egy tudományos személetmódban, ami nélkülözhetetlen lesz 

az egyetemmel kapcsolatban.  

R: Zárszóként főigazgató úr mit üzen a jövő diákja számára?  

Mosolyogj önmagadra! 
 

Az élet tele van akadályokkal, amikkel folyamatosan meg kell küzdenünk, 

hogy élhessük a világunkat. Talán bele se gondoltál, de a legnagyobb ellenség, aki 

szemben állhat veled, az te magad vagy. Te döntöd el, hogy mikor mosolyogsz és 

milyen kedvvel éled az életed.  A problémák megoldása a fejedben dől el, senki 

nem tud annyit segíteni rajtad, mint te önmagadon. A legelső lépés, ami a 

legfontosabb, hogy tanulj meg mosolyogni, és pozitívan gondolkodni. A belső 

egyensúly, a harmónia két dolgon alapul: önzetlenség és önbecsülés(az én-szeretet).  

Véleményem szerint a virágok olyanok, mint a tulajdonságok, amikkel 

rendelkezünk. Vannak illatos, szép növények, amiket az emberek szeretnek. 

Akadnak olyanok is, amik bár nem szépek, de még az illatuk lehet kellemes. El kell 

fogadnunk a belső világunkban található virágokat. Ha boldogan nézünk 

magunkba, és a tükörbe, érezhetjük, hogy az élet megváltozik körülöttünk. Az 

emberek másképpen néznek ránk, mert mi másképpen gondolunk magunkra. Ha 

szeretjük magunkat, megteremtettük a belső békénket.  

Mi az oka annak, hogy némely ember szimpatikus, valamelyiket meg 

egyáltalán nem bírjuk? Az önbecsülés, és önmagunk elfogadása nagy szerepet 

játszik ebben. Hiszen amilyen viszonyban vagyunk a lelkünkkel és 

tulajdonságainkkal, olyan érzéseket táplálunk a másik emberben észrevett 

tulajdonságok iránt.   

Az énkép nem csak azt tartalmazza, ami vagyok, hanem azt is, amivé válni 

akarok, ami majd leszek a jövőben. Hazugságot állít az, aki azt mondja nekünk 

„Ilyen vagyok, nem tudok megváltozni!” Az élet változik, így mi is. Egy hibából, 

baklövésből tanulva máris egy picit átformálódik a rólunk alkotott képünk és egy-

két tulajdonságunk is. Lehet, hogy valaki rossz körülmények között él, rossz 

családi háttérrel, mégis olyan kiemelkedő ember válik belőle, amilyet senki sem 

hinne. Kutassuk fel önmagunkat, a lehetőségeket, amikben jó eredményeket 

érhetünk el. Ha gyengére bukkanunk, akkor se keseredjünk el, fogjuk fel úgy, hogy 

van még mit fejlesztenünk és javítanunk magunkban. Mindenkiben van jó és rossz 

oldal, az embertől függ, hogy melyiket valósítja meg, melyik életmódban kíván 

élni.  

Súlyos hiba az, amit az emberek hajlamosak elkövetni, hogy 

összehasonlítják magukat egy másik személlyel. Ha jobbnak látjuk magunkat 

másoknál, megvan rá az esély, hogy lekezeljük az embereket. Ha negatív, 

önbecsülésünk látja kárát. 

 A lélek, személyiség nagyon bonyolult. Van olyan részem, amelyet én és 

mások is ismernek, az a „játszó énem”. A „rejtett én” az, amikor bizonyos részemet 

csak én látom, a többi ember nem. Létezik olyan is, amikor mások ismerik és látják 

egy oldalamat, én viszont nem, ez a „vak énem”.  Végül a tudatalattim, amelybe 

sem nekem, sem másnak nincs belátása. (Ezt nevezik Johari-ablaknak.) 

Tehát ne feledd, mindig mosolyogj! Szeresd azt, akinek születtél, élj 

békében és harmóniában, és világodban csak gyönyörű, illatos virágok nyílnak! 

H.F. 


